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حضور فعال مجتمع فولاد صنعت بناب 
در بزرگترین نمایشگاه بین المللی 

صنعت ساختمان اربیل 
مجتمع فولاد صنعت بناب در بزرگترین نمایشگاه 
بین المللی صنعت ســاختمان اربیل عراق حضور 

فعال دارد.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشــگری، 
مجتمــع فولاد صنعــت بناب در نمایشــگاه بین 
المللــی اربیل آخرین دســتاوردهای خود را ارائه 
کرده اســت. در این نمایشگاه سه روزه که از روز 
ســوم خرداد آغاز به کار کرده اســت، سرکنسول 
جمهوری اســامی ایران در اربیــل عراق از غرفه 
مجتمع فولاد صنعت بناب دیدن کرد و با فعالیت 
ها و توانمندی های این مجتمع و برنامه های آتی 

آن آشنا شد.
نصراله رشــنودی سرکنســول جمهوری اسامی 
ایــران در اربیل  در این بازدیــد، توان تولیدی و 
صادراتی شــاهین بنــاب )برنــد صادراتی فولاد 
بناب( را قابل تحســین دانست و خواستار حضور 
مسئولان این مجتمع در نشست با بازرگانان عراق 

به میزبانی کنسولگری ایران شد. 
 بزرگترین نمایشــگاه بین المللی صنعت 
ســاختمان اربیل / عراق که با حضور مقام 

های محلی 
، سرکنسولگری جمهوری اسامی ایران در  اربیل 
و با حضور شــرکت های صنعتی از دیگر کشورها 

افتتاح شد، تا روز ۵ خرداد ماه جاری دایر است.
مجتمــع فــولاد صنعت بنــاب از شــرکت های 
زیرمجموعه هلدینگ ماهان وابسته به گروه مالی 

گردشگری است.

مدیر روابط عمومی بانک ایران زمین:
آینده نئوبانک ها، ارائه سرویس

 در شبکه های اجتماعی است
 طی چند ســال اخیــر حتما کلمــه نئوبانک به 
گوش تان خورده اســت. سرویسی نوپا که راهی 
اســت برای تســریع ارائه خدمات بانکی و ارزش 
افــزوده در حوزه هــای مختلف به مشــتریان تا 
در کمتریــن زمان بتوانند با اســتفاده از خدمات 
ترکیبی ســرویس های مورد نظر خود را دریافت 
کنند.   به گزارش برداشــت روز، به نقل از روابط 
عمومی؛ بانک ایــران زمین نیز همانند تعدادی از 
بانک هایی که این سرویس را در اختیار مشتریان 
خود قــرار داده اند، چندی پیش از نســخه اولیه 
نئوبانک خود با نام نئوبانک هوشمند فردا رونمایی 
کــرد. البته با این تفاوت کــه بانک ایران زمین با 
همکاری شــرکت آرمان وفاداری آریــا به عنوان 
بازوی فناوری این بانک و مشارکت هلدینگ های 
وب یکی از مجموعــه های فعال در حوزه صنعت 
ارتباطات، توانســت سرویسی فراتر سرویس های 
بانکی ارائه کند. به گفته سید محمد حسین استاد 
مدیر روابط عمومی بانک ایران زمین، “فردا بانک” 
یک مزیــت رقابتی مهم دارد، که بر این اســاس 
ایجاد بستر و زیرساخت لازم با هدف ارائه خدمات 
سفارشــی و شخصی ســازی شــده برای صنایع 
مختلف از جملــه مجموعه هلدینگ های وب که 
بتوانند به صورت تخصصی سرویس ها و خدمات 
شان را به مشتریان خود ارائه دهد، در دستور کار 
قرار گرفته اســت. مدیر روابط عمومی بانک ایران 
زمین افزود: زمانی که یک بانک خدمات نئوبانک 
خود را محدود به امور بانکی ساده همچون انتقال 
وجه یا خرید شــارژ کند، دیگر نئوبانک نیست و 
تنها یک همراه بانک برای کاربران است. اما زمانی 
که یک صنعت یا تولیدکننــده خاص وارد پروژه 
شود، باعث می شود خدمات ویژه و ارزش افزوده 
در حیطــه فعالیت آن مجموعه هم در دســترس 
مشتریان قرار گیرد و این همان مزیت رقابتی فردا 

بانک با سایر نئوبانک ها است.
اســتاد خاطرنشــان کرد: در آینــده نزدیک ارائه 
ســرویس نئوبانک هــا باید در فضــای مجازی و 
شبکه های اجتماعی گســترش پیدا کنند. بانک 
ها با مشــارکت صنایع، تولیدکنندگان و شــرکت 
های مختلــف داخلی و خارجی باید بســتری را 
ایجــاد کنند تا مشــتریان و کاربــران حوزه های 
مختلف جامعه بتوانند سرویس ها و خدمات را از 
این مجموعه ها در بستر امن بانکی و در کمترین 

زمان دریافت کنند.
وی افزود: گیرندگان سرویس های بانکی به دنبال 
در دسترس بودن خدمات درخواستی خود هستند 
تا به ســاده ترین شکل از آن استفاده کنند و این 
موضوع میســر نیســت جز تقویت نئوبانک ها در 
حوزه شبکه های اجتماعی، تا مشتریان در لحظه 
و با زدن چند دکمه امور بانکی خود را انجام دهند.

پرداخت بیش از 94 هزار میلیارد ریال 
تسهیلات به شرکت های دانش بنیان 

توسط بانک ملی ایران
بانک ملی ایران طی ســال گذشــته 94.4 هزار 
میلیارد ریال تســهیات به شــرکت های دانش 
بنیــان پرداخت کرده اســت. به گــزارش روابط 
عمومــی بانک ملی ایــران و بنا بر اعــام بانک 
مرکزی، بانک ها طي دوازده ماه ســال گذشــته 
بــه 1362 شــرکت دانش بنیان معــادل 669.4 
هــزار میلیارد ریال تســهیات پرداخت کرده اند 
که این عدد نســبت به مدت مشــابه ســال قبل 
 آن معادل 108.2 درصد افزایش داشــته اســت.

ســهم بانک ملی ایران کل تســهیات پرداختی 
شبکه بانکی به شــرکت های دانش بنیان معادل 

14.1 درصد بوده است.

خبر

تا رفع نواقص، سمند و تیبا
 شماره گذاری نمی شوند

مدیرکل دفتر نظــارت بر اجرای اســتاندارد صنایع فلزی 
ســازمان ملی استاندارد گفت: به تشخیص دفتر تخصصی 
تمدیداعتبار گواهینامه تأیید، تمدیداعتبار تیبا و سمند منوط 
به رفع نواقص یاد شده است و معاون مهندسی پلیس راهور 
نیز شماره گذاری این خودروها را به ارائه مستندات کامل و 
ارائه تأییدیه ســازمان ملی استاندارد منوط کرده است.  به 
گزارش ایسنا، مهدی انگورج، مدیر کل دفتر نظارت بر اجرای 
استاندارد صنایع فلزی سازمان ملی استاندارد، در یک برنامه 
تلویزیونی درباره حذف سمند و تیبا از فهرست تمدیداعتبار 
ســازمان ملی استاندارد، گفت: ســازمان ملی استاندارد به 
وکالت از مردم مدعی العموم کیفیت است نه متولی. منشأ 
این گزارش ها می تواند از سه طریق باشد؛ یکی گزارش های 
واصلــه مردمی، دوم آمــار و اطاعاتی که از تعمیرگاه های 
خدمات پس از فروش خودروســازها در ارتباط با تعویض 
قطعات و خرابی سیستم ها و... وجود دارد و سومی بر اساس 
ارزیابی که شرکت های بازرسی سازمان ملی استاندارد ایران 
از آن طریــق اتفاق افتاد. وی با اشــاره به تعهد 1۵ماده ای 
خودروســازها و مهلت قانونی برای رفع نواقص، اظهار کرد: 
تاکنون ســی. او. پی )تأیید ایمنی( برای انواع خودروهای 
ســواری، تجاری، فنی، تریلرها و موتورســیکلت به صورت 
سالیانه صادر می شــد، اما برای تشــدید نظارت بر حوزه 
کیفیت که خواست مردم و شــأن مردم است زمان صدور 
آن به یک ماه کاهش یافت. انگورج همچنین با بیان اینکه 
یکی از چالش ها در ارتباط با تأیید انطباق در ابتدای تولید 
محصول، طراحی و محصول ساخته شــده، کیفیت، ایمنی 
زیست محیطی و عملکردی است، گفت: یعنی در زمان شروع 
کار تأیید نوع خودرو و بعدازآن در طول دوران در طی تولید 
انبوه نیز ارزیابی می شود تا با خودروی اولیه تطبیق داشته 
باشد. وی همچنین با اشاره به تأکید رئیس جمهور در شورای 
عالی استاندارد مبنی بر احیای همه 9استاندارد تعلیق شده 
در دولت قبل باید، گفت: ضمن اینکه خودروساز قبل از اینکه 
تمدید اعتبار را دریافت کند، نباید حتی تبلیغ کند چه برسد 

به پیش فروش که خود این موضوع غیرقانونی است.
 ایراد سمند و تیبا چیست؟

به گفته این مقام مسئول عموم ایرادات پرتکرار خودروهای 
ســمند و تیبا، در انتقال قدرت در سیستم موتور، در بدنه، 
رنگ خودرو، سیســتم فرمان و چراغ ها بــود. دیدگاه های 
مشتریان عاوه بر موضوعات استانداردی جمع آوری شد و 
با لحاظ آن ها، این خودروها از فهرست صدور تأییدیه های 
ایمنی، خارج شــدند.  مدیرکل دفتر صنایع فلزی سازمان 
ملی استاندارد همچنین گفت: به تشخیص دفتر تخصصی 
تمدید اعتبار گواهینامه تأیید، مربــوط به رفع نواقص یاد 
شده است. موضوعی که معاون مهندسی پلیس راهور نیز 
شماره گذاری این خودروها را به ارائه مستندات کامل و ارائه 

تأییدیه سازمان استاندارد منوط کرده است.
 سمند و تیبا شماره گذاری نمی شود

در ادامه این برنامه، ســرهنگ محمدعلی زارع معاون فنی 
مهندسی پلیس راهور نیز گفت: با توجه به اینکه سمند و 
تیبا در حال حاضر در لیست تأییدیه استاندارد وجود ندارند، 
پلیس هم بر اساس آن تکلیف قانونی، قطعاً خودروهایی را 
که بی کیفیت است و نقص و مشکاتی دارند شماره گذاری 
نخواهد کرد. وی افزود: در قانون برای هر دســتگاه تکلیف 
مشخص شــد و بر اســاس آن نیروی انتظامی جمهوری 
اسامی ایران مکلف است پس از اخذ تأییدیه های سازمان 
ملی اســتاندارد و سازمان محیط زیســت به شماره گذاری 
خودرو اقــدام کند. همچنین اگر نقصی در رابطه با خودرو 
و یا راه توسط کارشناسان تصادف بررسی و مشخص شود، 
افرادی که قصور دارند قصورشــان لحاظ و به مراجع صالح 

معرفی خواهند شد.
 بعد از رفع تعهدات، تولید سمند متوقف می شود

محسن رضایی منش، معاون تحقیقات و طراحی ایران خودرو 
نیز در ادامه با اشاره به تعهدات این شرکت گفت:  مشتریانی، 
مخصوصاً در حوزه تاکسیرانی، ثبت نام کرده بودند؛ بنابراین 
بعدازاینکــه این تعــداد تعهد را تولید کردیم و به دســت 
مشتریان رساندیم، تولید سمند از دستور کار خارج خواهد 

شد.  
 قرار نبود تولید تیبا۲ متوقف شود

 مهدی پازوکی، معاون مهندسی گروه سایپا نیز گفت: قطعاً 
خودروســازان باید از الزامات استانداردی تبعیت کنند، اما 
اینکه خلق الساعه اعام کنیم خودرو به خاطر عیوب پرتکرار 
به خودروی ناایمن تبدیل شده، متوجه این موضوع نمی شوم. 
ضمن اینکه در راهبرد هیچ خودروسازی نیست که خودروی 
ناایمنی را کشف کند و تحویل مشــتری بدهد. وی ادامه 
داد: ســال 1398 برنامه مدونی به خودروسازان اباغ شد و 
خودروســاز  روی آن کار می کند. حالا حسب یک شرایط 
جدید و بدون آن اجماعی که شورای عالی استاندارد به عنوان 
محوریت شکل داده، سازمان استاندارد اعام کرده می خواهد 
این استانداردها را تعلیق کند. بر اساس دستور مدیریت ارشد 
شرکت سایپا خودروی تیبا تا انتهای سال از خط تولید خارج 

می شود، اما برای تیبا2 این برنامه را نداشتیم.

خبر

همدلی|  اردیبهشــت تمام شد، نزدیک به 
یک هفتــه ای از خرداد گذشــت، اما افزایش 
حقوق بازنشســتگان هنوز اجرانشــده و در 
هالــه ای از ابهام قرارگرفته اســت؛ آن هم در 
شــرایطی که هزینه های زندگی بازنشسته ها 
حدود 100درصد رشد کرده. حالا نزدیک به 
14میلیون بازنشسته تأمین اجتماعی همچنان 
گرفتار کوچک تر شــدن سفره های معیشت 
و بی تفاوتــی دولت به ماجرای حقوقشــان 
هستند. خبرها می گویند حدود دو ماه و چند 
روز از ســال جاری گذشته اما افزایش حقوق 
بازنشســتگان تأمین اجتماعی هنوز تصویب 
نشده اســت. رئیس سازمان تأمین اجتماعی 
گفته در صورت تصویب و اباغ از سوی دولت 
افزایش حقوق فروردین بازنشسته ها با حقوق 
خرداد پرداخت می شود و معوقه اردیبهشت 
نیز بررســی و پرداخت خواهد شــد، جدای 
از اینکه حقوق معوقه میلیون ها بازنشســته 
گرفتار در این گرانــی، در وضعیت ابهام قرار 
گرفته و معلوم نیست سود این تأخیر به جیب 
چه کســانی می رود، به نظر می رسد دولت و 
مجلــس در این زمینه هنوز تصمیم نهایی را 
نگرفته اند و بحث همچنان بر ســر این است 
کــه این افزایش بار تورمی دارد یا خیر؟ نکته 
قابل توجه این اســت که سکانداران اقتصادی 
نیز در ایــن زمینه اطاعات چندانی ندارند و 
واکنش هــای عجیبی به این دغدغه نشــان 
می دهند. مثاً چند روز پیش وزیر کار گفته 
بود وقت نداشتیم افزایش حقوق بازنشستگان 
را بررســی کنیم؛ موضوعی کــه اهمیت آن 
به ســفره و معیشــت میلیون ها بازنشسته 
گره خورده و صحبــت از تبعات انجام یا عدم 
انجام آن در هر جایی مطرح است. سؤالی که 
مطرح است این اســت، سکانداران اقتصادی 
چه میزان از ســفره های خالی بازنشسته های 
تأمین اجتماعی باخبرند که این میزان تعلل 
را دســت مایه فعالیت های خود قرار داده اند؟ 
پیش ازاین گفته می شــد ســه وزارتخانه در 
دولت با افزایش حقوق بازنشســتگان مخالف 
هســتند، حالا حدود دو ماه از سال گذشته 
اما همچنان ۵7.۵درصدی که باید به حساب 
این قشر از جامعه پرداخت می شد، واریز نشده 
است. عدم واریز این افزایش حقوق در حالی 
است که در روزهای گذشته مشخص شد که 
یارانه بســیاری از کارگران و بازنشستگان را 
قطع کرده اند. درحالی که دولت هم همچنان با 

افزایش حقوق این قشر ضعیف موافقت نکرده. 
آن طور که عضو هیات مدیره کانون هماهنگی 
شــوراهای اســتان تهران به ایلنا خبر داده: 
»نمی توان در مورد صندوق تأمین اجتماعی 
صحبت کرد اما اشــاره ای به کاهش و ضعف 
خدمات درمانیِ ارائه شده توسط این صندوق 
نکرد. کارگران آن طور که بایدوشاید از خدمات 
درمانیِ مناســب برخوردار نیستند.« علیرضا 
فتحی )عضو هیــات مدیره کانون هماهنگی 
شوراهای استان تهران( امنیت شغلی، معیشت 
و تأمین اجتماعی را مهم ترین دغدغه  کارگران 
دانســت و گفت: »همه  این مســائل متأثر از 
سیاست های دولت است و چنانچه سیاست ها 
در ســطح کان اصاح نشــود، مشــکات 
کارگران نیز از بین نخواهد رفت.« وی گفت: 
»امروز و با وجودِ افزایش ۵7درصدیِ دستمزد 
همچنان تأمین حداقل های زندگی دغدغه ی 
کارگران اســت درصورتی که کســی که کار 
می کند نباید دغدغه  تأمین نیازهای اساسی 

خود را داشته باشد.«
فتحی ادامه داد: »مشکاتِ معیشتی طی چند 
سال گذشته دامنِ کارگر و بازنشسته را گرفته 
و به نظر می رســد با سیاســت های ریاضتیِ 

دولت این وضعیتِ همچنان ادامه پیدا کند.«
عضو هیات مدیره کانون هماهنگی شوراهای 
استان تهران در ادامه با انتقاد از عدم افزایش 
حقوق بازنشستگان در دومین ماه سال گفت: 
»متأسفانه به نظر می رسد دولت در این زمینه 

کوتاهی می کند درحالی کــه افزایش حقوق 
مطابق با مصوبه ی شــورای عالــی کار حق 
کارگران اســت. اینکه چرا دولت تا به امروز با 
این افزایش حقوق موافقت نکرده جای سؤال 
دارد! حقوق بازنشســتگان، نتیجه ی سال ها 
بیمه پردازیِ آن هاســت و در واقع آنچه امروز 
به عنوان حقوق به آن ها پرداخت می شود پولی 
است که از جیب خودشان به آن ها می رسد.«

فتحی همچنین با انتقاد از وضعیتِ خدماتِ 
درمانیِ بیمه شــدگانِ تأمین اجتماعی گفت: 
»نمی توان در مورد صندوق تأمین اجتماعی 
صحبت کرد اما اشــاره ای به کاهش و ضعف 
خدمات درمانیِ ارائه شده توسط این صندوق 
نکرد. کارگران آن طور که بایدوشاید از خدمات 
درمانیِ مناسب برخوردار نیستند این در حالی 
اســت که آن ها پول قابل توجهی به صندوق 
تأمیــن اجتماعی پرداخــت می کنند. منکرِ 
مشکاتِ صندوق نیســتیم اما هزینه ی این 
مشــکات نباید بر دوش کارگر و بازنشسته 
بیفتد. آن هــا حق بیمــه پرداخت می کنند 
تا در هنگام بیماری و ســالمندی خیالشان 
آسوده باشد اما متأسفانه این آسودگیِ خاطر 

دست نیافتنی شده است.«
عضو هیات مدیره کانون هماهنگی شوراهای 
اســتان تهران تصریح کرد: »نیروی کار ما به 
لحاظ روحی در وضعیتِ مناسبی قرار ندارد و 
شــاید این را بتوان ناشی از بی توجهی به این 
نیرویِ پرُاهمیت دانست. به هرحال رشد تولید 

و پیشــرفتِ اقتصادی در هر کشوری بیش از 
هر چیز وابسته به نیروی کار آن کشور است 
و از نیرویی که به لحاظ روحی و جســمی در 
وضعیتِ مناسبی قرار ندارد و دغدغه ی اصلیِ 
آن تأمیــن نیازهای روزمره اســت، نمی توان 
انتظارِ حرکتِ روبه جلو داشت.« هر چه هست، 
آغاز خردادماه با ادامه  نگرانی های بازنشستگانِ 
کم درآمــد کارگــری همراه شــده اســت؛ 
بازنشستگانی که در بهار امسال، شاهد کاهش 
قدرت خرید خود بوده اند اما هیچ نشانه ای از 
افزایش حقوق ندیده اند. تا پیش ازاین مرسوم 
بــوده افزایش حقوق بازنشســتگان کارگری 
هرســاله به اندازه ی مصوبات شورای عالی کار 
باشد اما امسال علیرغم امضای مصوبه توسط 
هیات مدیــره و مدیرعامل ســازمان تأمین 
اجتماعــی، دولت هنوز حاضــر به تصویب و 
اباغ نشده اســت؛ حتی خبرهایی از گوشه 
و کنار می رســد که تصمیم بر این است که 
افزایش مزدی بازنشســتگان را که توســط 
هیات مدیره ســازمان پیشنهادشده، کاهش 
دهند؛ این احتمال در مورد بازنشستگان سایر 
ســطوح می تواند یک احتمال جدی باشــد. 
در ارتباط با بازنشستگان حداقل بگیر، قانون 
تکلیف را مشــخص کرده: افزایش مستمری 
حداقل بگیران به اندازه ی افزایش حداقل مزد 
مصوب شــورای عالی کار. باید دید در ادامه 
دعوای دولت و بازنشســته ها به کجا خواهد 

رسید.

در سومین ماه از سال جاری هم از افزایش حقوق خبری نیست

بیتوجهیبهرشد100درصدیهزینهزندگیبازنشستهها

همدلــی|  به نظر می رســد خودروســازهای داخلی هنوز 
بی کیفیتی محصولات خود را باور ندارند؛ اما به نظر می رسد 
واکنش ها به بی  کیفیتی خودروهای داخلی به اندازه ای شدت 
گرفتــه که یا این دو خودروســاز باید تعطیل شــده یا برای 
رقابــت با اتومبیل های خارجی آســتین بــالا بزنند. در این 
صورت شــاید قیمت خودرو تااندازه ای کاهش یابد یا حداقل 
با قیمت معقول تری به دســت مشــتری برسد. یک نماینده 
مجلس دراین باره گفته: »بر اساس گفته کارشناسان، در حال 
حاضر کشــور به پنج میلیون خودرو نیــاز دارد حال آنکه بر 
اساس آمارهای ارائه شده خودروسازان در سال گذشته حدود 

730هزار دستگاه خودرو تولید کردند.«
نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس شورای اسامی 
با توجه به نیاز بــازار باید حداقل یک میلیــون خودرو وارد 
کشــور شــود، افزود: »قیمت این خودروهــا باید بین هفت 
تا 20هزار دلار باشــد البته باید بــه این نکته توجه کرد که 
واردات خودروهای لوکس تأثیری در ساماندهی بازار و ارتقای 
کیفیت خودروهای داخلی نخواهد داشت.« این نماینده مردم 
در مجلس یازدهم ادامه داد: »حقوق گمرکی واردات خودرو 
باید کاهش یابــد تا قیمت تمام شــده خودروهای وارداتی 
متعادل شــود و در تنظیم بازار نقش داشــته باشد.« وی به 
صحبت یکی از اعضای کمیســیون صنایع و معادن مجلس 
کــه در جریان مذاکرات مربوط به طرح ســاماندهی خودرو 
در مجمع تشــخیص مصلحت حاضر بود، اشاره کرد و یادآور 
شــد: »بر اساس گفته وی، افرادی که با عنوان واردکننده در 
این جلسه حضور داشتند، استقبالی از واردات نکردند. دلایل 
متعددی برای این مخالفت وجود دارد؛ نخســت آنکه گفته 
می شــود، 800دســتگاه خودروی لوکس در خارج از کشور 
تولید شده که 200دستگاه از این خودروها توسط این افراد 
وارد کشور شده است و هر خودرو به مبلغ 1۵میلیارد تومان 

در داخــل به فروش رفته حال آنکه بــا تصویب طرح واردات 
خودرو در مجلس، این افراد ناچار شــدند خودروهای مذکور 
را حدوداً نصف قیمت قبلی بفروشند؛ روند مذکور مؤید این 
نکته اســت که خودروهایی که اکنون وارد می شود، نه با ارز 
30هزارتومانــی بلکه با ارز 83 تا 101هزارتومانی به دســت 
مصرف کننده می رسد.« نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس در پاسخ به این سؤال که در حال حاضر واردات خودرو 
از مبادی رســمی انجام نمی شود، خودروهای وارداتی که در 
خیابان هــا تردد می کند از چه محلی وارد می شــود؟ گفت: 
»این پرســش را باید از بانک مرکزی که محدودیت ارزی را 
دلیلی برای مخالفت با واردات می داند پرســید؛ خودروهای 
خارجی به راحتی در نمایشــگاه های شمال شهر تهران یافت 
می شود. حال باید از مسئولان پرسید که این خودروهای به 
روز و گران قیمت چگونه وارد کشور می شود؟ منشأ ارز واردات 
این خودروها کجاســت؟« در شــرایطی صحبت از واردات 
خودروهای خارجی جدی تر شده که به گفته عضو کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس: »خودروسازان داخلی انگیزه ای برای 
افزایش کمیت و کیفیت خودرو ندارند زیرا مردم ناچارند برای 
خرید خودروهای بی کیفیت و گران کنونی نیز صف بکشند.« 
علی جدی در گفت وگو با  خانه ملت  با اشــاره به نابسامانی 
بازار خودرو در سال های اخیر گفت: »صنعت خودروسازی با 
سه مشــکل کیفیت، کمّیت و قیمت روبه رو است؛ ازآنجاکه 
نیاز کشــور ســالانه حدود یک میلیون و ۵00هزار دستگاه 
است اما تولید خودروســازان در بهترین حالت نیز کمتر از 
یک میلیون دستگاه است، باید بخشی از این کمبود با واردات 

رفع شود.«
نماینده مردم شــیروان در مجلس شــورای اسامی افزود: 
»خودروسازان داخلی انگیزه ای برای افزایش کمّیت و کیفیت 
خــودرو ندارند زیرا مــردم ناچارند به دلیــل کمبود خودرو 

بــرای خرید خودروهای بی کیفیــت و گران کنونی نیز صف 
می کشند.«

وی اضافه کرد: »برای ترغیب خودروسازان به افزایش کیفیت 
و رشــد تیراژ تولید باید در بازار داخل رقابت ایجاد شود که 
برای تحقق این مهم از یک سو باید از ظرفیت بخش خصوصی 
استفاده شود و از ســوی دیگر بستر واردات خودرو را فراهم 
کرد.« این نماینده مردم در مجلس یازدهم درباره شــرایط 
واردات خودرو، توضیح داد: »واردات باید به گونه ای انجام شود 
که از یک ســو نیاز بازار تأمین و با انتقال تکنولوژی و فناوری 
روز دنیا زمینه ارتقا کیفیت فراهم شود و از سوی دیگر برای 

صنعت خودروسازی نیز آسیبی ایجاد نشود.«
 چه خبر از بازار؟

در حال حاضر افت قیمت دلار را شــاید بتوان یکی از دلایل 
ثبات قیمت خودرو در بازار دانســت. فعالان بازار خودرو نیز 
معتقدند بازار کشــش افزایش بیشتر قیمت را ندارد و همین 
امر موجب شــده تا شــاهد افزایش قیمت خــودرو در بازار 

نباشیم.
برخاف هفته گذشته که بازار خودرو با افزایش قیمت روبه رو 
بود این هفته خبری از تغییرات قیمتی نیست و البته همین 

امر عاملی شده تا معامات در بازار به صفر برسد.
فروشندگان خودرو معتقدند بخشی از متقاضیان خرید خودرو 
در حال محک زدن شانس خود در قرعه کشی سامانه فروش 
یکپارچه خودرو هستند، برخی دیگر هم منتظر تعیین تکلیف 
واردات خودرو که همین امر باعث شــده تا بازار کساد بوده و 
خبری از معامات نباشــد. در حال حاضر افت قیمت دلار را 
شاید بتوان یکی از دلایل ثبات قیمت خودرو در بازار دانست؛ 
اما فعالان بازار خودرو در این میان به این نکته اشاره می کنند 
که بازار کشــش افزایش بیشــتر قیمت را ندارد و همین امر 
موجب شده تا شاهد افزایش قیمت خودرو در بازار نباشیم. 

خودروسازان همچنان بر سر دو راهی

وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد؛

احتمال حذف ممنوعیت واردات پنج کالا

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت که حذف ممنوعیت واردات چهار تا پنج قلم کالا به دولت 
پیشنهادشده که در حال بررسی است، اما عمده ساختار ممنوعیت واردات 2000قلم کالا که از 

سال 1397 تصویب شده حفظ می شود.
سیدرضا فاطمی امین از بازنگری در لیست 2000قلم کالای ممنوعه وارداتی خبر داد و گفت: 
»حذف ممنوعیت واردات چهار تا پنج قلم کالا به دولت پیشنهاد شده که در حال بررسی در 
ستاد اقتصادی دولت است، اما عمده ساختار ممنوعیت واردات 2000قلم کالا که از سال 1397 

تصویب شده حفظ می شود.«
وی افزود: »عمده کالاهای ممنوعه وارداتی، مصرفی و نهایی بودند که مشــابه داخل داشتند. 

طبیعتاً به هیچ وجه واردات مواد اولیه و ماشین آلات ممنوع نمی شود.«
این مقام مســئول با بیان اینکه فهرست کالاهای ممنوعه تقریباً فهرست مناسبی است و در 
سال های اخیر چند بار ویرایش شده، تصریح کرد: »در این دوره هم چند قلم کالا تغییر خواهد 

کرد، اما چون هنوز مصوب نشده بهتر است اعام نشود.«


